
P R O T O K Ó Ł   NR  XVIII/2020 
z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 2 czerwca 2020 roku 

w sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym 

przy ul. Południowej 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1400 i trwała do godz. 1430. 

 
Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecna: radna Marzena Kielar. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
 

      - Mateusz Liput 

      - Jan Omachel 

      - Agnieszka Filar 

      - Mateusz Podkul 

      - Mariusz Ślusarczyk 

      - Stanisław Ziomek 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne 

- Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

- Sołtys Sołectwa Pustyny 
 
 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z XVI i XVII sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne  

na 2020 rok. 

6. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XVIII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych 

na posiedzeniu. 
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Ad. 2 

 Prowadzący posiedzenie – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził, 

że w XVIII sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zauważył, że XVIII nadzwyczajna sesja Rady Gminy Krościenko Wyżne została zwołana  

na wniosek Wójta Gminy Krościenko Wyżne złożony w dniu 27 maja br. Następnie oddał 

głos wójtowi. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput wytłumaczył, że potrzeba zwołania sesji w trybie 

przyśpieszonym związana jest z wprowadzeniem do budżetu gminy środków finansowych  

w wysokości 701 668,00 zł stanowiących dofinansowanie udzielone w ramach Funduszu 

Dróg Samorządowych oraz przeznaczeniem przedmiotowej kwoty na wykonanie zadania 

obejmującego przebudowę ul. Księżej wraz z budową chodnika. Wprowadzenie do budżetu 

środków z przyznanej dotacji umożliwi podpisanie umowy i przystąpienie do realizacji 

zadania. 

Ponadto zaznaczył, że: zmiany w planie finansowym na 2020 r. przewidziane w projekcie 

uchwały zakładają uzupełnienie dochodów budżetu o środki pochodzące z rezerwy subwencji 

ogólnej jaka została przyznana przez Ministra Finansów w związku z utratą środków na 

skutek wszczęcia przymusowej restrukturyzacji Podkarpackiego Banku Spółdzielczego  

z siedzibą w Sanoku. Kwota zapisana w budżecie w wysokości 606 167,00 zł stanowi 100 % 

strat poniesionych przez gminę. 

Przedłożony projekt uchwały zakłada też wprowadzenie do budżetu środków finansowych  

w wysokości 55 000,00 zł pochodzących z projektu grantowego. Pozyskane w ramach 

umowy o powierzenie grantu środki zostaną wydatkowane na zakup 19 sztuk laptopów  

z oprogramowaniem dla nauczycieli Samorządowego Przedszkola w Krościenku Wyżnym  

(4 szt.) oraz uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym  

(15 szt.). Dofinansowanie zostało przyznane w ramach Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa na lata 2014-2020”. 

W zakresie zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji w roku bieżącym 

zabezpieczono środki w wysokości 6 000,00 zł jako wkład własny gminy w realizacje zadania 

pn. „Budowa i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych (działka nr 2859)” oraz 

zabezpieczono środki w wysokości 125 000,00 zł na zakup zaplecza sportowego na potrzeby 

Ludowego Klubu Sportowego „Orzeł” Pustyny. 

Z uwagi na powyższe zwołanie sesji jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek obrad  

wraz z zawiadomieniem o terminie zwołania sesji oraz projektem uchwały w sprawie zmian 
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w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok. Wobec tego dopytał  

w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do porządku. 

 

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przedstawił porządek 

obrad XVIII sesji. Objaśnił, iż w związku z tym, że z przyczyn technicznych nie jest możliwe 

przeprowadzenie głosowania za pomocą elektronicznego systemu do głosowania,  

na dzisiejszej sesji radni będą głosować imiennie w ten sposób, że każdy radny wyczytany 

w porządku alfabetycznym, oświadczy do protokołu sesji jaki głos oddaje. Następnie 

przystąpił do przegłosowania porządku obrad. 

 

W głosowaniu jawnym-imiennym uczestniczyło 14 radnych: 
 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad XVIII nadzwyczajnej sesji. 

 

Ad. 4 

Rozpatrzenie uwag do protokołu z XVI i XVII sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu nr XVI/2020 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 10 marca 2020 r. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu nr XVII/2020 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 28 kwietnia 2020 r. 

 

Ad. 5 

 Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) zmniejsza się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok o kwotę  

112 057,50 zł (Środki otrzymane z państwowych funduszy celowych na realizację zadań 

bieżących jednostek sektora finansów publicznych) oraz o tę samą kwotę zmniejsza się 

plan wydatków budżetu gminy. Zaznaczyła, że chodzi o program „Asystent osoby 

niepełnosprawnej”. Nadminiła, iż środki te zostały wprowadzone do budżetu, jednak jak 
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się okazało, środki te winny znaleźć się poza budżetem i stąd zmniejszenie dochodów oraz 

wydatków. 

2) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 1 364 535,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, rozdział Drogi publiczne gminne: 

- Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych własnych gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych) – 

701 668,00 zł; 

b) w dziale 758 Różne rozliczenia: 

- Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego; Środki na 

uzupełnienie dochodów gmin (związane z restrukturyzacją PBS Sanok)  

– 606 167,00 zł; 

c) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin, powiatów (związków 

gmin, związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów 

województw, pozyskane z innych źródeł – 55 000,00 zł (środki pochodzące  

z dofinansowania na zakup komputerów); 

d) w dziale 855 Rodzina, rozdział Świadczenie wychowawcze: 

- Wpływy z pozostałych odsetek – 200,00 zł; 

- Wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych – 1 500,00 zł; 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok o kwotę  

1 364 535,00 zł w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, rozdział Drogi publiczne gminne: 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Przebudowa 

drogi gminnej ul. Księża wraz z budową chodnika” – 701 668,00 zł; 

b) w dziale 758 Różne rozliczenia: 

- Przelewy redystrybucyjne – 606 167,00; 

c) w dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdział Szkoły podstawowe: 

- Zakup środków dydaktycznych i książek– 52 725,00 zł (zakup komputerów); 

- Różne opłaty i składki – 2 275,00 zł (ubezpieczenie sprzętu); 

d) w dziale 855 Rodzina, rozdział Świadczenie wychowawcze: 

- Odsetki od dotacji oraz płatności: wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub 

wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art.184 ustawy, 

pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości – 200,00 zł; 

- Zwrot niewykorzystanych dotacji oraz płatności– 1 500,00 zł; 

4) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 115 366,31 zł, w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, rozdział Drogi publiczne gminne: 

- Zakup usług pozostałych – 6 000,31 zł; 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Przebudowa 

drogi gminnej ul. Księża wraz z budową chodnika” – 50 000,00 zł; 

b) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 1 000,00 zł; 
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c) w dziale 853 Pozostał zadania w zakresie polityki społecznej, Solidarnościowy Fundusz 

Wsparcia Osób Niepełnosprawnych: 

- Składki na ubezpieczenia społeczne – 6 166,00 zł; 

- Składki na Fundusz Pracy – 1 000,00 zł; 

- Wynagrodzenia bezosobowe – 28 000,00 zł; 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 200,00 zł; 

- Zakup usług pozostałych – 800,00 zł; 

- Różne opłaty i składki – 1 000,00; 

d) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Kanalizacja 

sanitarna w gminie Krościenko Wyżne” – 20 000,00 zł; 

- Zakup usług pozostałych – 1 200,00 zł; 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok o kwotę  

115 366,31 zł, w tym: 

a) w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo: 

- wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Zakup 

odcinka sieci wodociągowej w gminie Krościenko Wyżne” – 7 000,00 zł; 

b) w dziale 600 Transport i łączność, rozdział Drogi publiczne gminne: 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Budowa  

i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie Krościenko Wyżne  

na dz. o nr ewid.2859” – 6 000,00 zł; 

c) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

- Zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii – 1 000,00 zł; 

d) w dziale 758 Różne rozliczenia: 

- Przelewy redystrybucyjne – 0,31; 

e) w dziale 852 Pomoc społeczna: 

- Zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek 

samorządu terytorialnego – 37 166,00 zł; 

f) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Zakup 

odcinka sieci kanalizacyjnej w Gminie Krościenko Wyżne” – 13 000,00 zł; 

- Zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii – 1 200,00 zł; 

g) w dziale 926 Kultura fizyczna: 

- wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Zakup 

środków trwałych” (dom na kołach na zaplecze sportowe) – 50 000,00 zł; 

6) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok o kwotę  

75 000,00 zł (kwota z nadwyżki budżetowej), w tym: 

a) w dziale 926 Kultura fizyczna: 

- wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Zakup 

środków trwałych” (dom na kołach na zaplecze sportowe) – 75 000,00 zł. 
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Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput zgłosił autopoprawkę, aby zadanie: Zakup środków trwałych - 

„dom na kołach na zaplecze sportowe” nazwać „Mobilne zaplecze sportowe”. Jednocześnie 

objaśnił, że dopiero od kilku dni dysponujemy fachową terminologią i dlatego należy 

dostosować nazwę zadania do zapisów umowy. 

 

Radny Dariusz Homotnik: odnośnie przedstawionych wydatków, mam takie pytanie. Tutaj 

mamy jeden „dom na kołach” – 50 000,00 zł, później jest zwiększone o 75 000,00 zł. Czym 

jest spowodowana ta różnica. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput wytłumaczył, że: z chwilą otrzymania dofinansowania, które 

teraz wprowadzamy w wysokości 701 668,00 zł, okazało się po przetargu, że pierwotnie 

zakładana kwota inwestycji (ponad milion złotych), że koszt tej inwestycji będzie wynosił 

800 tys. zł. Z racji tego 200 tys. zł zaoszczędzamy łącznie razem z dotacją z Urzędu 

Wojewódzkiego. W związku z tym wiedząc już, że takiej kwoty potrzebować nie musimy 

pomniejszamy tę kwotę o 50 000,00 zł, zostawiając tam 10 000,00 zł na ewentualne 

niespodzianki, które mogą podczas robót wyjść. Natomiast kwota 75 000,00 zł pochodzi  

z nadwyżki. 

 

Innych głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym-imiennym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6 

Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Beata Najbar: dotarły do mnie takie sygnały od mieszkańców z Pustyn, którzy  

są wiernymi czytelnikami biblioteki (nie tylko korzystają z księgozbioru w Pustynach, ale 

również i w Krościenku Wyżnym) ażeby zwrócić się do pana wójta i do nas do radnych  

o wzbogacenie księgozbioru poprzez zakup nowych książek (nowości) dlatego, że osoby nie 
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przychodzą, nie wypożyczają ze względu na to, że nie mają z czego korzystać. Bardzo proszę 

o to, ażeby pochylić się nad tym tematem ponieważ na pewno nie będą organizowane liczne 

zaplanowane w tym roku imprezy, uroczystości. Być może znalazłyby się środki ażeby 

wspomóc bibliotekę. Na pewno padnie taki argumkent, że to jest sprawa pani dyrektor, to jest 

sprawa budżetu biblioteki. Oczywiście zgadzamy się z tym, ale być może pani dyrektor nie 

zaplanowała sobie takich funduszy i myśle, że należałoby się tutaj pochylić i wesprzeć, tym 

bardziej, że czytelnictwo niestety ale przegrywa w dzisiejszej dobie z technologią 

komputerową. Ponadto jeszcze biblioteka w Pustynach bardzo prosi o sprzęt, który będzie 

kopiował tj. kserokopiarkę ponieważ tam spotykają się czytelnicy nie tylko w celu 

wypożyczenia książek, ale również odbywa się działalność kulturalna, edukacyjna, spotkania 

dla dzieci, dla seniorów, dla koła gospodyń. Dlatego taki sprzet - kserokopiarka bardzo by się 

nam przydała. Czy byłoby to możliwe żeby te dwa tematy zrealizować. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: za obydwa sygnały bardzo dziękuję. Przekaże informacje do 

pani dyrektor, bo tutaj będzie to musiało zostać pokryte z budżetu biblioteki. Jeżeli chodzi  

o książki to nawet w raporcie o stanie gminy możecie Państwo zobaczyć jak ten księgozbiór 

powiększył się przez ostatni rok. Z tego co mi wiadomo są te książki sukcesywnie 

dokupowane. W kwestii rozdziału na bibliotekę i filię w Pustynach poproszę, aby ewentualnie 

ten podział był równy, bo jeżeli w Pustynach brakuje takiego księgozbioru, być może nie jest 

to równo rozdzielane. Poproszę panią dyrektor aby rozdzielała to równo. 

 

Radny Beata Najbar: nadmienię, że jeżeli mieszkańcy rzeczywiście chcą czytać i kierują 

swoje kroki w kierunku biblioteki to należy się tylko z tego cieszyć w dzisiejszych czasach. 

 

Sołtys Sołectwa Pustyny – Stanisław Ziomek: chciałem panu wójtowi też nadmienić,  

że jeżeli chodzi o kserokopiarkę, którą już nam, nie tylko korzysta biblioteka i bardzo proszę 

to wziąć pod uwagę, w dużej mierze koszystamy my. Obiecany był laptop, obiecane były 

sprzęty różne. Do tej pory niestety jako sołtys mam długopis i papier (tyle). Także moim 

zdaniem to nie do końca jest przerzucanie ciężaru na bibliotekę. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: postaramy się sprostać zadaniu i jednocześnie też informuję, 

że narodził się pewnie pomysł na wykorzystanie funduszu na rok następny. 

 

Radny Zenon Lenart: trwa obecnie opracowanie studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy. Przyznam się, że pytałem o ten temat zgłaszania, 

ale jest jeszcze jedna sprawa. Nie uważacie Państwo, nie uważa pan przewodniczący,  

że należałoby na radzie podjąć jakąś debatę na temat wskazania kierunków opracowania tego 

studium. Nie możemy tylko czekać na wnioski mieszkańców, bo my jako rada też 

odpowiadamy za rozwój gminy. My przede wszystkim odpowiadamy i powinniśmy  

w pierwszej kolejności wskazać co chcemy, aby się w tym studiu znalazło tj. jakie zmiany 

chcemy wprowadzić, bo to będzie rzutować na rozwój całej naszej gminy. W związku z tym 

nieodzownym jest żeby panie przewodniczący wprowadzić na najbliżeszj sesji taki punkt 
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właśnie ażebyśmy mogli się zapoznać i swoje uwagi jako rada, czyli organ który wskaże  

w którym kierunku powinny pójść zmiany w planie przestrzennego zagospodarowania naszej 

gminy, żeby zapewnić tej gminie dalszy rozwój. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: oczywiście zgadzam się z panem radnym na 

najbliższej sesji o ile będzie to możliwe taki punkt się znajdzie. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: może nie na najbliższej, bo będzie absolutoryjna, więc 

będzie to długi temat, ale na pewno ten temat się pojawi. Natomiast muszę powiedzieć też,  

że na pewno to trafi pod obrady rady, będziemy o tym dyskutować bo wiadomo, że studium 

nie przyjmuje się „tak od” i na chwilę, tylko na dłuższy okres czasu. Ale mieszkańcy, którzy 

zgłaszali do końca lutego te potrzeby, zgłosili pewne swoje zastrzeżenia i pewne swoje 

potrzeby i to w tej chwili się realizuje. Natomiast jeżeli powstanie już jakiś ogólny szkielet 

tego całego naszego studium to na pewno będziemy nad tym dyskutować. 

 

Radny Zenon Lenart: chodziło mi o to, że nie jak powstanie szkielet, tylko żebyśmy 

najpierw dali sugestie do opracowania, a później ewentualnie rozliczyli tego, który 

opracowuje. Żebyśmy nie wracali do rzeczy, która została już zrobiona tylko po prostu swoje 

sugestie jako rada zgłosili do tego tematu. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: czy wcześniej czy później to już kwestia ustalenia, ale na 

pewno uwagi, które będą zgłaszane przez radę będą wzięte pod uwagę. Natomiast zwykle tak 

jest, że wpierw coś tam powstaje potem się do tego uwagi wnosi. Ale uwaga słuszna na 

pewno trzeba nad tym podyskutować i jest to dokument na kilka lat (przynajmniej na kilka) 

więc musi on być dopracowany. Na pewno nie będzie to zrobione tak od ręki na szybko tylko 

wszyscy nad tym się zastanowimy. 

 

Radny Eugeniusz Such: krótkie pytanie do pana wójta odnośnie audytu oświatowego. Co się 

z tym dzieje, jest audyt czy nie ma tego audytu. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: audyt został sporządzony początkiem tego roku. Są tam 

różnego rodzaju sugestie ze strony firmy, która ten audyt sporządzała i jedną z nich (to jest 

nie tylko sugestia, którą firma opracowująca audyt zauważyła, ale też niejednokrotnie na 

Komisji Budżetu i Finansów takie informacje się pojawiały) są to między innymi 4 oddziały 

klas piątych, które już niedługo będą klasami szóstymi. Tutaj padła propozycja połaczenia 

tych oddziałów w 3 klasy. Dodamy tylko, że te oddziały liczą maksymalnie 15 dzieci (a nawet 

mniej w tym momencie), a powstały by 3 oddziały około 20 osobowe, co pozwoliłoby na 

pewnego rodzaju oszczędności w tym temacie. 

 

Radny Robert Wojtuń: takie trzy uwagi. Jeżeli chodzi o ulicę Wąską po ostatnich  

opadach deszczu naprawdę nawierzchnia się pogorszyła znacznie. Pokazały się dziury  

i sugestia-prośba wielka od mieszkańców żeby przynajmniej tymczasowo naprawić, bo jest 
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naprawdę niebezpiecznie. Szczególnie jeżeli chodzi o rowerzystów to wpadnięcie w taką 

dziurę grozi konsekwencjami zdrowotnymi. 

Kolejna sprawa koszenie trawy, które miało miejsce w ubiegłym tygodniu. Dokładnie chodzi 

o ulicę Brzozowską. Wykonawca kosząc trawę pozostawił ją na chodniku. Chyba nie 

powinno tak być. Do tej pory ona leży, wyschła już do tej chwili, ale moim zdaniem powinna 

zostać w jakimś stopniu pozamiatana lub coś w tym stylu. Taka uwaga dla wykonawcy 

koszenia traw. 

Jeżeli chodzi o tą restrukturyzację banku PBS. Oczywiście z rządu dostaliśmy 

dofinansowanie, ale co z naszym wnioskiem, który został złożony wcześniej jeżeli chodzi  

o zwrot tych środków. Mam rozumieć, że to nie jest dlatego, że bank został już 

zrestrukturyzowany i bank nam zwrócił te pieniążki, tylko to jest dofinansowanie z budżetu 

państwa. Co się dzieje z tym wnioskiem, który został złożony. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: do ulicy Wąskiej. Jak najbardziej pochylimy się nad 

tematem. Co do trawy na chodnikach po koszeniu, zgłoszę to do Powiatowego Zarzadu Dróg 

i wiedzy starosty, żeby takie praktyki już się nie powtarzały. A co do trzeciego pytania oddam 

głos panu mecenasowi. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: jeżeli chodzi o środki z Podkarpackiego Banku 

Spółdzielczego to tutaj rzeczywiście państwo zwróciło te środki w takiej wysokości tym 

gminom w jakiej gminy utraciły te należności. Natomiast my niezależnie od tego, została 

złożona w odpowiednim terminie skarga do Wojewódzkiego Sądu w Warszawie. W miesiącu 

maju sąd zaczął działać i wezwał nas do uzupełnienia braków formalnych poprzez nadesłanie 

dodatkowych dwóch odpisów skargi. Czekamy tutaj na procedowanie. Myśmy zaskarżyli 

decyzję Bankowego Funduszu Gwarancyjnego, że decyzja o restrukturyzacji została wydana 

z naruszeniem przepisów prawa i generalnie stwierdzenie przez sąd, że ta decyzja została 

wydana błędnie (z naruszeniem przepisów prawa) prowadziłoby, otwierałoby drogę  

do dochodzenia należności w zakresie odzyskania tych środków. Natomiast sytuacja się teraz 

komplikuje, bo te środki de fakto odzyskaliśmy i teraz nie wiem jaka będzie decyzja sądu  

w kwestii czy gmina dalej jest poszkodowana, bo tytułem odzyskanych środków z państwa 

była refundacja tych środków utraconych. Natomiast na dzień dzisiejszy czekamy  

na wyznaczenie rozprawy i zobaczymy jak się sprawa dalej potoczy. 

 

Radny Robert Wojtuń: chodziło mi właśnie o to, co będzie jeżeli te środki byśmy odzyskali 

po raz drugi (no nie można tak powiedzieć). 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: myślę, że tutaj nie byłoby takiej możliwości. 

Mogłoby dojść do takiej sytuacji, że musilibyśmy oddać te środki, które nam wypłaciło 

państwo. 

 



 

 

10 

 

Radny Stefan Liput: chodzi mi o wyniesienie drogi na ulicy Północnej, tam na tym łuku są 

wypadki, stłuczki (w tamtym tygodniu nawet była) i jest ciężko wyjechać nam z ulicy Polnej, 

czy z podrzędnych ulic. Bardzo duże szybkości rozwijają tam kierowcy, to jest jedno. 

Druga sprawa na ulicy Polnej zaczął się sezon motocyklowy, też by jakoś zabezpieczyć te 

ulice. Nie wiem czy wyniesienie jakieś zrobić, tak żeby też nie utrudniać rolnikom przejazdu. 

To było już kiedyś wnioskowane i trzeba to by było zrobić. W przyszłości oświetlenie ulicy. 

Przychodzi jesień, zima, dawniej pan Lorens chodził i znaczył gdzie droga jest żeby można 

było trafić na nią jak były śniegi większe. Teraz są cieplejsze zimy, ale jak przyjdzie taka 

konkretna to tam robi się „trzeci świat”. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli chodzi o próg zwalniający przy ulicy Północnej,  

w okolicach łuku przed ujęciem wody, pozwoliłem już sobie na zwrócenie się pisemne do 

Powiatowego Zarządu Dróg. Trafiło to na Komisję Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, która 

uznała, że na chwilę obecną takiej instalacji nie planują wdrożyć. Niemniej jednak ponowię  

i jeszcze raz opiszę, bo też mam dokumentację od mieszkańców, którzy uzasadniają  

to odpowiednio. Tym bardziej jeżeli chodzi o mieszkańców tej okolicy. 

Jeżeli chodzi o próg zwalniający na ulicy Polnej sprawdzimy, czy taka instalacja jest 

możliwa, bo ta droga nie posiada uregulowanego statusu prawnego. A co do oświetlenia 

również będę musiał sprawdzić czy takowe będzie można wykonać wzdłuż tej drogi. 

 

Innych głosów nie zabrano. 

 

Ad. 7 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krościenko Wyżne 

– Krzysztof Podkul zamknął XVIII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 
        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         Krzysztof Podkul 


